
PROTOKÓŁ Nr 3
z III sesji Rady Miasta Marki, 

która odbyła się w dniu 27 grudnia 2006 roku

O  godzinie  1400 III  sesję  Rady  Miasta  Marki  otworzyła  Przewodnicząca  Maria 
Przybysz – Piwko,  przywitała wszystkich obecnych i stwierdziła quorum (listy obecności 
radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 1 do protokołu). 
Porządek obrad doręczony radnym przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z I sesji z dnia 24 listopada 2006 roku.
5. Przyjęcie protokołu z II sesji z dnia 5 i 8 grudnia 2006 roku.
6. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki  (Druk nr 12).
7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XXI/157/2004 Rady Miasta 

Marki  z  dnia  17  listopada  2004  roku  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych 
(Druk nr 9).

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu Miasta Marki, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2006 (Druk nr 11).

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XXX/267/2006 Rady Miasta 
Marki  z  dnia  1  lutego  2006  roku  w  sprawie  budżetu  Miasta  Marki  na  2006  rok 
(Druk nr 10).

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Pani Marii  Kwiatkowskiej  ze 
stanowiska sekretarza miasta Marki (Druk nr 13).

11. Interpelacje i zapytania radnych.
12. Sprawy różne.
13. Zamknięcie posiedzenia.

Pkt 3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad.

Nie zostały zgłoszone żadne wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.

Pkt 4. Przyjęcie protokołu z I sesji z dnia 24 listopada 2006 roku.

Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poinformowała, że do chwili rozpoczęcia sesji 
radni nie wnieśli na piśmie poprawek, ani uzupełnień do protokołu.
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 
protokołu Nr 1 z I sesji Rady Miasta Marki z dnia 24 listopada 2006 roku.

Głosowanie
za przyjęciem protokołu – 17
przeciw – 0
wstrzymujących się – 2
Obecnych było 19. radnych. 

Protokół z I sesji Rady Miasta Marki z dnia 24 listopada 2006 roku został przyjęty.
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Pkt 5. Przyjęcie protokołu z II sesji z dnia 5 i 8 grudnia 2006 roku.

Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poinformowała, że do chwili rozpoczęcia sesji 
radni nie wnieśli na piśmie poprawek, ani uzupełnień do protokołu.
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 
protokołu Nr 2 z II sesji Rady Miasta Marki z dnia 5 i 8 grudnia 2006 roku.

Głosowanie
za przyjęciem protokołu – 18
przeciw – 0
wstrzymujących się – 1
Obecnych było 19. radnych. 

Protokół z II sesji Rady Miasta Marki z dnia 5 i 8 grudnia 2006 roku został przyjęty.

Pkt 6. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki  (Druk nr 12).

Informacja o pracy Burmistrza od 16 października do 18 grudnia 2006 roku stanowi załącznik 
nr 2 do protokołu.

Burmistrz Janusz Werczyński udzielił szczegółowych odpowiedzi na pytania sformułowane 
przez radnych:

- Pawła Adamczyka dotyczące punktów: 8,11,21,34,44,48;
- Ryszarda Korotko dotyczące punktów: 6, 12,16,22;
- Bogusława Dąbkowskiego dotyczące punktów: 1,8,40;
- Jacka Orycha dotyczące punktu 13.

Pkt  7.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  nr  XXI/157/2004  Rady 
Miasta Marki z dnia 17 listopada 2004 roku w sprawie emisji obligacji komunalnych 
(Druk nr 9).

Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Burmistrz  Janusz Werczyński  przypomniał,  że  w 2004 roku uruchomiony został  program 
emisji obligacji komunalnych, które są źródłem pokrycia deficytu budżetowego miasta. 
Burmistrz poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmiany harmonogramu emisji obligacji 
komunalnych,  ponieważ  bardzo  dobre  wykonanie  dochodów  budżetu  miasta  pozwala  na 
zmniejszenie deficytu budżetowego w 2006 roku.
 
Komisja  Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały zawarty w 
Druku nr 9.
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad.

Przewodnicząca  Rady  Maria  Przybysz  –  Piwko  odczytała  projekt  uchwały  zmieniającej 
uchwałę nr XXI/157/2004 Rady Miasta Marki z dnia 17 listopada 2004 roku w sprawie emisji 
obligacji komunalnych (Druk nr 9) i poddała go pod głosowanie. 
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Głosowanie
za podjęciem uchwały – 19
przeciw – 0
wstrzymujących się – 0
Obecnych było 19. radnych. 

Uchwała została podjęta, otrzymała Nr III/10/2006 i stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Pkt  8.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  wydatków budżetu  Miasta  Marki, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2006 (Druk nr 11).

Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Burmistrz  Janusz  Werczyński  przypomniał,  że  budżet  miasta  obowiązuje  w  trakcie  roku 
budżetowego tj.  od  1  stycznia  do  31  grudnia  danego roku.  Często  jednak zdarza  się,  że 
określone przedsięwzięcie jest realizowane w okresie dłuższym niż 1 rok budżetowy i dlatego 
ustawodawca -  jako wyjątek od zasady, że budżet wygasa z końcem roku budżetowego - 
wprowadził możliwość ustanowienia listy wydatków, które nie wygasają z dniem 31 grudnia 
danego  roku,  przy  czym środki  na  ten  cel  muszą  być  zdeponowane  na  wyodrębnionym 
rachunku bankowym.
Jednocześnie Burmistrz zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały:
w załączniku nr 1 do uchwały pkt. 8  „przebudowa segmentu C budynku Szkoły Podstawowej 
nr 2” w planie wydatków jest zapisana kwota 133.000,- zł proponuje zwiększenie tej kwoty 
do 191. 000,- zł.
Burmistrz  poinformował,  że  zgodnie  z  pismem  Naczelnika  Wydziału  Inwestycji  Urzędu 
Miasta Marki zwiększenie to jest spowodowane wstrzymaniem wypłaty 58 tys. zł ze względu 
na stwierdzone usterki, które wykonawca powinien usunąć do dnia 15 kwietnia 2007 roku.

Komisja  Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały zawarty w 
Druku nr 9.
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad.

Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie poprawki do projektu 
uchwały zapisanej w Druku nr 11: 

- w  załączniku  nr  1:  zwiększenie  kwoty  133  tys.  do  kwoty  191  tys  zł  w  pkt  8. 
„przebudowa segmentu C budynku Szkoły Podstawowej nr 2” 

- w załączniku nr 2: plan wydatków Dział 801 Rozdział 8010 § 6050 poz. 2 zwiększenie 
kwoty 133 tys. do kwoty 191 tys.

Poprawka została przyjęta jednogłośnie.

Przewodnicząca  Rady  Maria  Przybysz  –  Piwko  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 
wydatków budżetu Miasta Marki, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2006 
(Druk nr 11) i poddała go pod głosowanie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr III/11/2006 i stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu.
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Pkt  9.  Rozpatrzenie  projektu uchwały  zmieniającej  uchwałę  nr  XXX/267/2006 Rady 
Miasta Marki z dnia 1 lutego 2006 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2006 rok 
(Druk nr 10).

Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Burmistrz Janusz Werczyński omówił propozycje zmian budżetu oraz korektę do projektu 
uchwały zawartą w Druku nr 14.
Pisemna  informacja  do  projektu  uchwały  zmieniającej  budżet  miasta  Marki  na  2006  rok 
stanowi integralną część projektu uchwały.
Druk nr 14 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
Burmistrz odpowiedział również na pytania radnych: Jana Orłowskiego, Ryszarda Korotko i 
Pawła Adamczyka.

Komisja  Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały zawarty w 
Druku nr 10.
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę nr XXX/267/2006 Rady Miasta Marki z dnia 1 lutego 2006 roku w sprawie budżetu 
Miasta Marki na 2006 rok  (Druk nr 10) i poddała go pod głosowanie wraz z poprawkami 
zawartymi w Druku nr 14.

Głosowanie
za podjęciem uchwały – 18
przeciw – 0
wstrzymujących się – 1
Obecnych było 19. radnych. 

Uchwała została podjęta, otrzymała Nr III/12/2006 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Pani Marii Kwiatkowskiej 
ze stanowiska sekretarza miasta Marki (Druk nr 13).

Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Burmistrz  Janusz  Werczyński  poinformował,  że  odwołanie  Pani  Marii  Kwiatkowskiej  ze 
stanowiska  Sekretarza  jest  związane  z  wyrażoną  przez  nią  gotowością  przejścia  na 
wcześniejszą emeryturę. 
Dodał,  że  pani Maria  Kwiatkowska jest  wieloletnim pracownikiem Urzędu Miasta Marki. 
Sekretarzem Miasta jest od kwietnia 1997 roku. Stwierdził, że współpraca z Panią Marią była 
dla  niego  nie  tylko  przyjemnością,  ale  i  zaszczytem.  Podziękował  jej  za  trud,  wysiłek  i 
wielkie zaangażowanie w pracę.

Przewodnicząca Maria Przybysz – Piwko w imieniu Rady Miasta podziękowała Pani Marii 
Kwiatkowskiej za 10-letnią bardzo dobrą, rzetelną współpracę.

Komisja  Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały zawarty w 
Druku nr 13.
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu.
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Przewodnicząca  Rady  Maria  Przybysz  –  Piwko  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 
odwołania Pani Marii  Kwiatkowskiej ze stanowiska sekretarza miasta Marki (Druk nr 13) 
i poddała go pod głosowanie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr III/13/2006 i stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu.

Pkt 11. Interpelacje i zapytania radnych.

Burmistrz Janusz Werczyński odczytał odpowiedź na interpelację radnego Jana Orłowskiego 
z dnia 7 grudnia 2006 roku.
Interpelacja oraz odpowiedź Burmistrza stanowią załącznik nr 16 do protokołu.

Burmistrz  Janusz  Werczyński  udzielił  odpowiedzi  na  pytania  radnych:  Tadeusza 
Skłodowskiego, Bogusława Dąbkowskiego, Marka Kroczka.

Pkt 12.       Sprawy różne.  

1.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała wnioski:
- radnego  Ryszarda  Korotko  o  powołanie  doraźnej  komisji  dotyczącej  transportu 

autobusowego (kopia wniosku stanowi załącznik nr 17 do protokołu),
- radnego  Pawła  Chojnowskiego  o  powołanie  doraźnej  komisji  statutowej  (kopia 

wniosku stanowi załącznik nr 18 do protokołu).
Wnioski  zostały  skierowane  do  zaopiniowania  przez  Radcę  Prawnego,  a  następnie  przez 
Komisji Rady.

2.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przypomniała, że w dniu 3 stycznia 2006 
roku od godz. 1100 w Urzędzie Miasta Marki odbędzie się szkolenie dla radnych, pt. „Rola i 
zadania Burmistrza i Radnego w zarządzaniu gminą”.
Program szkolenia stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

3.Przewodnicząca  Rady  Maria  Przybysz  –  Piwko  odczytała  życzenia  świąteczne,  które 
wpłynęły od posłanki Jadwigi Zakrzewskiej.

4.Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Izabela Brzezińska złożyła wniosek  o zwrócenie się 
do GDDKiA o umieszczenie na trasie K-8 przebiegającej przez całe miasto Marki, znaków 
zakazu wyprzedzania przez samochody ciężarowe. 
Wniosek stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

5.Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił informacje dotyczące komunikacji miejskiej na 
terenie Marek oraz odczytał pismo z 20 grudnia br. podpisane przez p.o. dyrektora ZTM w 
Warszawie  Pana  Leszka  Ruta,  w  którym zaproponowane  jest  aneksowanie  Porozumienia 
Międzygminnego z dnia 26 marca 2005 roku w zakresie komunikacji  w taki sposób, aby 
udział Marek we współfinansowaniu linii na terenie Marek został zwiększony z 20% do 30%; 
w ww. Aneksie został  uwzględniony również wzrost stawki  za tzw. wozokilometr z 5,92 
zł/wozokm do 6,03 zł/wozokm (wzrost o 1,9%) (kopia pisma stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu).
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Burmistrz poinformował, że w projekcie budżetu na 2007 rok na ten cel przewidziana została 
kwota   400.000,-  zł  -  po  podpisaniu  Aneksu  udział  Marek  we  współfinansowaniu  tego 
przedsięwzięcia wzrósłby do kwoty 586.263,00 zł. 

Nie została podjęta dyskusja na temat przedstawionej przez Burmistrza informacji.

6.Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że kwestie przedstawione na poprzedniej sesji 
dotyczące organizacji ruchu na ul. Piłsudskiego w Markach zostały zaprezentowane podczas 
spotkania z Naczelnikiem Wydziału Inżynierii  Ruchu panem inż. Wojciechem Jezierskim; 
wstępne informacje są następujące:

- postulat wyłączenia sygnalizacji przy ul. Kasztanowej w godzinach 2200 – 600  został 
odrzucony,  ponieważ  takie  wyłączenia  są  przyczyną  wielu  poważnych  kolizji 
drogowych,

- przy ul. Szpitalnej lada moment będzie postawiony podświetlany znak drogowy D-6 
sygnalizujący przejście dla pieszych,

- trwają prace budowlane na przejściu dla pieszych przy ul. Piłsudskiego 196 (przy ul. 
Hallera),

- przy kościele w Strudze trwa budowa przejścia dla pieszych.
Burmistrz  Janusz  Werczyński  poinformował  również,  że  podczas  spotkania  w  GDDKiA 
przedstawione będą wszystkie  niezrealizowane dotychczas  postulaty dotyczące organizacji 
ruchu na ul. Piłsudskiego.

7.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zaproponowała orientacyjny harmonogram 
sesji Rady Marki: 24 I; 21 II; 21 III; 18 IV; 23 V; 20 VI; 5 IX; 3 X; 14 XI; 19 XII.
 
Pkt 13.       Zamknięcie posiedzenia.  

O godzinie  1630   Przewodnicząca Rady Maria  Przybysz – Piwko zamknęła III  sesję Rady 
Miasta Marki.

protokołowała
Małgorzata Mincberg
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